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Abstract (en)
[origin: US4350757A] The invention relates to a method for making visible by photochemical means residual moisture distributions in photographic
wet film layers subjected to a gas flow. According to the invention, a film diffusely pre-exposed is immersed in an aqueous swelling agent solution
which contains either (a) a reducing agent or (b) an alkali. After being exposed to the air stream, the invisible residual moisture profile is immersed
in an alcoholic solution of either (a) an alkali or (b) a reducing agent. The half-tone image produced serves for determining stationary local boundary
layer thickness distributions, wall shearing stresses, material transfer coefficients and heat transfer coefficients.

Abstract (de)
Die Erfindung betrifft ein Verfahren zum Sichtbarmachen von Restfeuchteverteilungen in mit Gasen angeströmten photographischen
Naßfilmschichten auf photochemischem Wege. Erfindungsgemäß wird ein bei Tageslicht diffus vorbelichteter Film in eine wäßrige Quellmittellösung
getaucht, die (a) ein Reduktionsmittel oder (b) ein Alkali enthält. Nach der Exposition im Luftstrom wird das unsichtbare Restfeuchteprofil in
alkoholische Lösung (a) eines Alkali oder (b) eines Reduktionsmittels getaucht. Das entstehende Halbtonbild dient der Ermittlung von stationären,
örtlichen Grenzschichtdickenverteilungen, Wandschubspannungen, Stoffübergangskoeffizienten und Wärmeübergangskoeffizienten.
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